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Tjänsteskrivelse - Verkställighet av 
kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges 
beslut 
 

Ärendebeskrivning 

Enligt kommunstyrelsens internkontrollplan ska 
kommunstyrelsen kontrollera verkställigheten i beslutsärenden 
som fattas av kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Med 
anledning av det har kommunledningsförvaltningen genomfört 
en undersökning av beslutsärenden under 2019 och 2020.  

Vid genomgång av beslutsärenden från år 2019 visade det sig att 
verkställigheten var god. I hög grad utfördes det som 
beslutsförsamlingarna beslutat om. Två ärenden under 2019 har 
inte verkställts, varav ett berör teknik- och fritidsnämnden. Det 
är ett beslut fattat av kommunfullmäktige 28 mars 2019 som 
gäller miljöprogram för byggnader och där dåvarande tekniska 
utskottet föreslog att ett generellt undantag från kravet på 
tredjepartscertifiering skulle beviljas. I samband med att beslut 
fattades om det generella undantaget beslutade 
kommunfullmäktige att ge tekniska utskottet i uppdrag att 
inrätta ett kontrollsystem som säkerställer att miljökraven 
uppfylls. Något kontrollsystem har inte inrättats.  

Efter beslutet den 28 september har Värnamo kommun och 
teknik-och fritidsförvaltningen uppfört en idrottshall, Park 
Arena, en ny grundskola, Trälleborgskolan, samt tre nya 
förskolor, Skogen, Rönnbacken och Ekenhaga förskola. 
Pågående projekt är Västhorja skolan. 

Även om beslut har tagits att inte certifiera byggnaderna enligt 
Sweden Green Building Council Miljöbyggnad så följer 
projektering och byggnation de 15 uppställda indikatorerna 
vilket kan bedömas utgöra kontrollsystemet för att säkerställa 
och uppfylla miljökraven. 

Miljöprogrammet enligt Sweden Green Building Council delas 
in i tre olika nivåer, Guld, Silver och Brons. Målsättningen är att 
uppnå nivå Silver. 
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Teknik- och fritidsförvaltningen gör bedömningen att 
förvaltningen följer och uppfyller de 15 indikatorerna som utgör 
kontrollsystemet för att uppnå nivå Silver. 

Se vidare under rubrik ”Utredning”.  

 

 

Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att  godkänna informationen samt 

att  lämna informationen till kommunstyrelsen. 

 

Stefan Åberg Malmer Jesper du Rietz 
Avdelningschef fastighet Förvaltningschef 
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Utredning 

Enligt kommunstyrelsens internkontrollplan ska 
kommunstyrelsen kontrollera verkställigheten i beslutsärenden 
som fattas av kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Med 
anledning av det har kommunledningsförvaltningen genomfört 
en undersökning av beslutsärenden under 2019 och 2020.  

Vid genomgång av beslutsärenden från år 2019 visade det sig att 
verkställigheten var god. I hög grad utfördes det som 
beslutsförsamlingarna beslutat om. Två ärenden under 2019 har 
inte verkställts, varav ett berör teknik- och fritidsnämnden. Det 
är ett beslut fattat av kommunfullmäktige 28 mars 2019 som 
gäller miljöprogram för byggnader och där dåvarande tekniska 
utskottet föreslog att ett generellt undantag från kravet på 
tredjepartscertifiering skulle beviljas. I samband med att beslut 
fattades om det generella undantaget beslutade 
kommunfullmäktige att ge tekniska utskottet i uppdrag att 
inrätta ett kontrollsystem som säkerställer att miljökraven 
uppfylls. Något kontrollsystem har inte inrättats.  

Efter beslutet den 28 september har Värnamo kommun och 
teknik-och fritidsförvaltningen uppfört en idrottshall, Park 
Arena, en ny grundskola, Trälleborgsskolan, samt tre nya 
förskolor, Skogen, Rönnbacken och Ekenhaga förskola. 
Pågående projekt är Västhorja skolan. 

Även om beslut har tagits att inte certifiera byggnaderna enligt 
Sweden Green Building Council Miljöbyggnad så följer 
projektering och byggnation de 15 uppställda indikatorerna 
vilket kan bedömas utgöra kontrollsystemet för att säkerställa 
och uppfylla miljökraven. 

Miljöprogrammet enligt Sweden Green Building Council delas 
in i tre olika nivåer, Guld, Silver och Brons. Målsättningen är att 
uppnå nivå Silver. 

Länk till: 

Indikatorer i Miljöbyggnad - Sweden Green Building Council 
(sgbc.se) 

 

Nedan visar ett exempel på uppnådda indikatorer för Park 
Arena. 
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Bakom varje indikator upprättas en beräkning eller en 
projektering som följs upp under produktionen och efter 
färdigställande. Vid de tillfällen inte beräkningar utförs eller är 
nödvändiga för byggnadsnämndens startbesked gör 
projektteamet en kvalificerad bedömning utifrån 
erfarenhetsvärden. Flertalet av indikatorerna är bygglovspliktiga 
och krävs för att byggnadsnämnden ska lämna ett startbesked för 
byggnationen. 

Själva certifieringen ställer krav på verifiering var tredje år. 
Verifieringen innebär att man ska redovisa att byggnaden 
uppfyller de 15 indikatorerna som angivits i ansökan, samt 
uppfyller nivån för certifiering (guld, silver, brons) som angivits 
för byggnaden. Verifieringen är tidskrävande, omfattande och 
kostsam.  

Om förvaltningen hade valt certifiering hade det blivit väldigt 
dyrt. Kostnaden för att registrera, certifiera och verifiera en 
byggnad uppgår till 205 000 kronor. Kostnad för verifiering av 
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indikatorerna var tredje år uppgår till 63 000 kronor per 
byggnad. (Priser 2023) Kostnaderna är exklusive arbetet med att 
plocka fram handlingar för de 15 indikatorerna för verifieringen.  

Uppfyller man inte indikatorerna eller inte kan verifiera 
indikatorerna fråntas man certifikatet för byggnaden. 

Teknik- och fritidsförvaltningen och fastighetsavdelningen följer 
i den dagliga driften för de 15 indikatorerna med fokus på 
energianvändning och innemiljö som också är del av 
kommunens mål. 

Följande nivåer har uppnåtts eller bedöms uppnådda utifrån de 
15 indikatorerna för våra nyligen uppförda byggnader: 

Park Arena Silver 

Trälleborgsskolan Silver 

Rönnbackens förskola Silver                                 
(Beräkningar och bedömningar) 

Ekenhaga förskola Silver                                 
(Beräkningar och bedömningar) 

Skogens förskola Silver                                 
(Beräkningar och bedömningar) 

Västhorja skola Silver (Färdigställs hösten 2025) 

Teknik- och fritidsförvaltningen gör bedömningen att man följer 
och uppfyller de 15 indikatorerna som utgör kontrollsystemet 
för att uppnå nivå Silver. 
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VÄRNAMO KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Sammanträdesdatum   
   
Kommunfullmäktige 2019-03-28   

Justerare  

§ 43 Dnr: KS.2019.117 
 
Generellt undantag från certifieringskrav - 
Miljöbyggnad 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag 
att kommande om-, till- och nybyggnationer i kommunal regi 

ska byggas med samma eller bättre miljö- och 
energiprestanda än vad styrdokument ”Miljöprogram för 
byggnader”, eller kommande planer som ersätter detta 
anger, 

att bevilja tekniska utskottet ett generellt undantag från kravet 
på tredjepartscertifiering, samt 

att  ge tekniska utskottet i uppdrag att inrätta ett kontrollsystem 
som säkerställer att miljökraven uppfylls. 

   
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 19 juni 2013, § 138 om 
Miljöprogram för byggnader vilket innebär att nya byggnader 
samt större ombyggnader ska tredjepartscertifieras som 
Miljöbyggnad.  
 
Tekniska förvaltningen har byggt nya förskolan Nyfiken 
(Klöverängen) för certifiering i nivå ”Silver” enligt systemet. 
Verifieringsprocessen görs efter 2 år. Våren 2018 begärde 
tekniska förvaltningen ett undantag från certifieringskravet för 
förskolor då själva certifieringen inte skapade några mervärden 
utan bara onödiga kostnader. Kommunfullmäktige beviljade 
detta undantag 26 april 2018, §75. Själva miljömålen ska dock 
ligga kvar på samma nivå som tidigare eller högre. 
 
Tekniska förvaltningen konstaterar att certifieringskravet 
påverkar fler byggnationer på ett negativt sätt genom att vara 
kostnadsdrivande och onödigt byråkratiskt. Det gynnar 
egentligen bara själva certifieringsorganisationen samt de 
konsulter som hjälper oss att projektera samt verifiera 
byggnaden.  
Förvaltningen är fast beslutna att fortsatt projektera och bygga 
med miljökraven som grund, främst inom området sunda och 
giftfria byggmaterial samt inom energiområdet. Samtidigt håller 
utvecklingsavdelningen på att se över kommunens ” Plan för 
Värnamo kommuns miljöarbete”. Den kommer enligt uppgift 
innehålla och även ersätta nuvarande ”Miljöprogram för 
byggnader” enligt ovan. Allt pekar på att själva 
certifieringskravet kommer att tas bort i den nya planen.  

 
 
                                                                        Forts. 
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VÄRNAMO KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Sammanträdesdatum   
   
Kommunfullmäktige 2019-03-28   

Justerare  

Kf § 43 (forts) 
 
Tekniska förvaltningen föreslår därför att certifieringskravet tas 
bort generellt. 
 
Tekniska utskottet beslutade 12 februari 2019 föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
att kommande om-, till- och nybyggnationer i kommunal regi 

ska byggas med samma eller bättre miljö- och 
energiprestanda än vad styrdokument ”Miljöprogram för 
byggnader”, eller kommande planer som ersätter detta 
anger, samt 

att bevilja tekniska utskottet ett generellt undantag från kravet 
på tredjepartscertifiering. 

 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet 19 mars 2019, § 92. 
 
Yrkanden 
Bo Svedberg (S): bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslut expedieras till: 
Tekniska utskottet 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Tjänsteskrivelse - Förslag på taxa för 
parkeringsavgifter och felparkeringsavgifter 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträdet den 6 februari 
2024 att anta den av samhällsbyggnadsnämnden föreslagna 
”Riktlinje för parkering i Värnamo kommun” samt att ge teknik- 
och fritidsnämnden i uppdrag att ta fram förslag på 
parkeringsreglering. 

Teknik- och fritidsnämnden beslutade den 28 maj 2024 att 
godkänna teknik- och fritidsförvaltningens förslag på 
parkeringsreglering och överlämna ärendet till 
kommunstyrelsen.  

Kommunstyrelsen beslutade den 18 juni 2024 att återremittera 
ärendet till teknik- och fritidsnämnden för att införa teknik- och 
fritidsförvaltningens förslag i ett styrdokument samt att i arbetet 
med förslaget beakta de medskick som framförts av ledamöterna 
vid kommunstyrelsens sammanträde. 

Vid teknik- och fritidsnämnden den 13 augusti 2024 
informerade förvaltningen nämndens ledamöter om 
kommunstyrelsens beslut och medskick till nämnden samt 
förvaltningens förslag på revidering av parkeringsregleringen. 
Förändringen från tidigare förslag var framför allt att 
parkeringsavgift föreslås tas ut under hela dygnet på vardagar.  

Teknik- och fritidsförvaltningen har efter samråd med 
samhällsbyggnadsförvaltningen och 
kommunledningsförvaltningen tagit fram ett styrdokument för 
parkeringsavgifter och felparkeringsavgifter kallat ”Taxa för 
parkeringsavgifter och felparkeringsavgifter”. Förvaltningen 
föreslår även att förvaltningens förslag på parkeringsreglering 
inarbetas i tidigare antagna ”Riktlinjer för parkering Värnamo 
kommun” som enligt tidigare beslut skall vara en vägledning i 
alla kommunala frågor som berör parkering. I riktlinjen lyfts att 
det idag saknas en tydlig strategi för att jobba med 
parkeringsreglering. Genom att inarbeta utredningen gällande 
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förslag på parkeringsreglering i ”Riktlinjer för parkering 
Värnamo kommun” kan detta uppnås.  

Förvaltningen önskar därmed att teknik- och fritidsnämnden ber 
kommunstyrelsen att ge samhällsbyggnadsnämnden som 
ansvarar för ”Riktlinjer för parkering Värnamo kommun” i 
uppdrag att i samråd med teknik- och fritidsnämnden inarbeta 
utredningens förslag gällande parkeringsreglering i ”Riktlinjer 
för parkering Värnamo kommun”. Denna nya 
parkeringsreglering införs snarast efter kommunfullmäktiges 
beslut.  

 

 

Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att  godkänna förslag till ”Taxa för parkeringsavgifter och 
felparkeringsavgifter”, 

att  föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
fastställa förslag på ”Taxa för parkeringsavgifter och 
felparkeringsavgifter”, 

att  föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
därmed upphäva kommunfullmäktiges beslut 25 mars 2010 
gällande parkeringsavgifter Kf § 47 och 
felparkeringsavgifter Kf § 48 samt 

att  föreslå kommunstyrelsen att ge samhällsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att i samråd med teknik- och fritidsnämnden 
inarbeta liggande utredning med förslag på 
parkeringsreglering i styrdokument ”Riktlinjer för parkering 
Värnamo kommun”.  

 

Terese Svensson Jesper du Rietz 
Trafikingenjör Förvaltningschef 
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KOMMUNAL FÖRFATTNINGSSAMLING 

Antagen av kommunfullmäktige datum och paragraf  

Gäller från och med 20xx-xx-xx 

Taxa för parkeringsavgifter och felparkeringsavgifter 

Parkeringsavgifter 
Taxa 1  

• Vardag utom vardag före sön– och helgdag: 10 kronor per timme, hela dygnet mellan 
klockan 00.00 och 24.00. Maxtaxa 80 kronor per dygn. 

• Övrig tid: Ingen avgift. 
 

 
Taxa 2  

• Vardag utom vardag före sön– och helgdag: gratis de tre första timmarna, sedan 4 
kronor per timme, hela dygnet mellan klockan 00.00 och 24.00. Maxtaxa 32 kronor 
per dygn. 

• Övrig tid: Ingen avgift. 
 
Parkeringsavgift tas ej ut på parkeringsplatser avsedda för rörelsehindrade. 
 
Revideringar av områden för parkeringsavgift beslutas av förvaltningschef för 
samhällsbyggnadsförvaltningen i samråd med förvaltningschef för teknik- och 
fritidsförvaltningen. 
 
Felparkeringsavgifter 
Felparkeringsavgiften utgör 600 kronor för följande överträdelser:  

• Parkering utan att betala på avgiftsbelagd parkeringsplats.  
• Parkering längre tid än vad som är tillåtet på en parkeringsplats. 

 

Felparkeringsavgiften utgör 800 kronor för följande överträdelser:  
• Stanna vid stannandeförbud. 
• Parkering vid parkeringsförbud.  

 
Felparkeringsavgift utgör 1 200 kronor för följande överträdelser:  

• Otillåten parkering på parkeringsplatser avsedda för rörelsehindrade. 
 
Bilaga: Karta med områden för parkeringsavgift  
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 2 (2) 

Bilaga 
Karta med områden för parkeringsavgift i Värnamo.  

Blå linje anger området för taxa 1 och grön linje anger området för taxa 2. 

 

 
 

Taxa 1

Taxa 2
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VÄRNAMO KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Sammanträdesdatum   
   
Kommunstyrelsen 2024-06-18   

Justerare  

§ 237 Dnr: KS.2023.1029 
 
Riktlinje - Parkering 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
att återremittera ärendet till teknik- och fritidsnämnden för att 
införa teknik- och fritidsförvaltningens förslag i ett 
styrdokument samt att i arbetet med förslaget beakta de 
medskick som framförts av ledamöterna vid kommunstyrelsens 
sammanträde. 
  
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträdet 6 februari 2024 
att anta den av samhällsbyggnadsnämnden föreslagna riktlinjen 
för parkering i Värnamo kommun samt att ge teknik- och 
fritidsnämnden i uppdrag att ta fram förslag på 
parkeringsreglering.  
 
Teknik- och fritidsförvaltningens yttrande den 22 maj 2024 
Teknik- och fritidsförvaltningen har inkommit med ett förslag 
till parkeringsreglering och i tjänsteskrivelse den 22 maj 2024 
anfört följande. Förvaltningen har under den senaste året märkt 
av en betydligt mer ansträngd parkeringssituation på flera 
platser i Värnamo stad. Detta på grund av att flera 
fastighetsbolag har börjat att ta ut parkeringsavgift på egenägda 
parkeringar vilket har resulterat i att fler fordon står parkerade 
på kommunalägda parkeringar och gator där uppställning idag är 
gratis.  
 
Parkeringsregleringen handlar främst om att i en allt tätare stad 
få så många som möjligt att parkera på den egna fastigheten och 
därmed frigöra yta för de som behöver denna mest. Belastningen 
på gatorna minskar genom effektiva fordonsrörelser och 
besöksparkering till handel. Förutsättningarna för de oskyddade 
trafikanterna förbättras också. 
 
Ärendet presenterades för teknik- och fritidsnämnden som 
information 30 april, togs upp för behandling sammanträde 14 
maj inför beslut 28 maj. Nämnden föreslog under mötet 30 april 
att förvaltningen skulle samråda med Värnamo City vilket också 
gjorts. Dialog har även skett med företrädare för Värnamo 
kommunala industrifastigheter. 
                                                                         
Teknik- och fritidsförvaltningen har efter nämndens 
sammanträde den 14 maj gjort mindre justeringar i förslaget 
efter teknik och fritidsnämndens synpunkter där den främsta är 
behovet kring en enklare beslutsgång gällande verktyg för 
parkeringsregleringen. 
                                                                                    Forts. 

16



VÄRNAMO KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Sammanträdesdatum   
   
Kommunstyrelsen 2024-06-18   

Justerare  

KS § 237 (forts.) 
 
För att kunna jobba aktivt med parkeringsreglering föreslås att 
förvaltningschef för teknik- och fritidsförvaltningen i samråd 
med samhällsbyggnadsförvaltningen ges delegation att ta beslut 
gällande förändringar av operativ karaktär, så som zonindelning, 
avgift och tidsbegränsningar. Större förändringar och ändringar 
av mer principiell karaktär beslutas av politiken likt tidigare. 
 
Teknik- och fritidsförvaltningen avser att skyndsamt påbörja 
införandet av parkeringsregleringen när beslut har fattats i 
kommunfullmäktige och när upphandling av nytt betalsystem 
för parkering (digitalt) är färdig. Uppföljning efter sex månader 
räknas från att parkeringsregleringen har börjat gälla.  
 
Teknik- och fritidsnämndens beslut den 28 maj 2024  
Teknik- och fritidsnämnden beslutade den 28 maj 2024, § 108  
att  godkänna förslag på parkeringsreglering, 
att  uppföljning av parkeringsregleringen ska ske efter sex 
månader,  
att  lämna förslag på parkeringsreglering till kommunstyrelsen, 
att  föreslå kommunstyrelsen att teknik- och fritidsförvaltningen 
i samråd med samhällsbyggnadsförvaltningen ges delegation att 
göra ändringar utan principiell betydelse i 
parkeringsregleringen. 
 
Medskick från kommunstyrelsens ledamöter vid 
sammanträdet den 18 juni 2024 
- Titta på frågan hur kommunanställda ska kunna resa i 

tjänsten utan att drabbas av parkeringsregleringen t.ex. 
hemtjänstpersonal. 

- Beakta problematiken kring gränsdragningen av de 
föreslagna zonerna. Ställa sig frågan om området bör utökas 
för att komma till rätta med viss problematik, t.ex. 
parkeringen vid Willys. 

- Fundera på hur man löser boendeparkering i områden där det 
inte finns möjlighet att parkera inom den egna fastigheten. 

- SMS-parkering som alternativ till app-lösning.  
- Titta på frågan om vi ska ha nattaxa/avgift under dygnets 

alla timmar i syfte att få boende att hyra parkering inom den 
egna fastigheten. 

- Felparkeringsavgiften för att parkera på parkeringsplats för 
rörelsehindrad bör höjas.  

- Fundera på hur vi får fler att välja hållbart resande vid 
kortare sträckor t.ex. genom avgift från start i zon 1.  

- Se över eventuell utökning (zon 3) redan från införande av 
regleringen. 

 
 

Forts. 
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VÄRNAMO KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Sammanträdesdatum   
   
Kommunstyrelsen 2024-06-18   

Justerare  

                         KS § 237 (forts.) 
 

 
 
Yrkanden 
Ordföranden yrkar att kommunstyrelsen beslutar  
att återremittera ärendet till teknik- och fritidsnämnden för att 
införa teknik- och fritidsförvaltningens förslag i ett 
styrdokument, samt att i arbetet med förslaget beakta de 
medskick som framförts av ledamöterna vid kommunstyrelsens 
sammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Teknik- och fritidsnämnden 
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Förslag på 
parkeringsreglering  
 

Inledning  
Genom att erbjuda parkering på kommunalägda parkeringar och 
längs med gator möjliggörs det för både invånare och besökare att 
besöka, bo och jobba i Värnamo kommun. I takt med att kommunens 
tätorter växer blir frågan om parkering ännu mer viktig, framför allt i 
den mest centrala delen av kommunens samhällen, och behovet av 
parkeringsreglering uppstår.  

För teknik- och fritidsförvaltningen handlar parkeringsregleringen 
främst om att i en allt tätare stad få så många som möjligt att parkera 
på den egna fastigheten och därmed frigöra yta för de som behöver 
denna mest. På så sätt minskar belastningen på våra gator, 
besöksparkering till handel gynnas och förutsättningarna för de 
oskyddade trafikanterna förbättras när färre bilar rör sig i centrum.  

Förslag på parkeringsreglering har tagits fram av teknik- och 
fritidsförvaltningen i samråd med samhällsbyggnadsförvaltningen.  

 

Olika typer av parkeringsreglering 
Med parkeringsreglering menas metoder för att styra trafiken och 
begränsa hur länge fordon får stå parkerade, med hjälp av 
tidsbegränsningar och avgifter. Med hjälp av dessa metoder går det 
att påverka efterfrågan på en parkeringsplats så att rätt bil kan styras 
till rätt plats och därmed förbättra tillgängligheten. Det kan även vara 
ett incitament till att göra hållbara resval, genom att till exempel 
lämna bilen hemma och i stället ta bussen eller cykeln in till eller 
genom staden.  

 

Parkeringsavgifter 

I dagsläget regleras några av de kommunala parkeringarna i 
Värnamo med avgifter. Taxan för dessa beslutades 2010 (Värnamo 
kommun, 2010) och behöver därför uppdateras efter hur 
trafiksituationen ser ut idag. Förvaltningen har under det senaste året 
märkt av en betydligt mer ansträngd parkeringssituation på flera 
platser i Värnamo stad.  
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Detta på grund av att flera fastighetsbolag har börjat att ta ut 
parkeringsavgift på egenägda parkeringar vilket har resulterat i att 
fler fordon står parkerade på kommunalägda parkeringar och gator 
där uppställning är gratis.  

Genom en uppdaterad avgiftsbeläggning och reglering kommer 
omsättningen på Värnamos mest attraktiva parkeringsplatser att öka, 
vilket i sin tur leder till att tillgängligheten till parkering för besökare 
förbättras. Särskilt för dem som inte har möjlighet att ta sig till 
centrum med annat färdmedel än bil.  

All parkering kostar och idag subventioneras kommunala 
parkeringsanläggningar med kommunala medel. Ur ett 
rättviseperspektiv kan det därför anses missgynna de 
kommuninvånare som inte äger en bil. Med en avgift för att parkera 
kan i stället drift och underhåll av parkeringen helt eller delvis 
finansiera sig själv, om inkommande medel väljs att använda till 
gatudriften.  

Många har uppfattningen att besökare överger centrum vid införande 
av parkeringsavgifter. Tidigare studier framhåller dock att införande 
av parkeringsavgifter i centrala lägen inte medför någon negativ 
inverkan på centrumhandeln utan det är andra faktorer än parkering 
som påverkar hur bra centrumhandeln överlever (Flyman, 2019). 
Tids- och avgiftsreglering ökar omsättningen på parkeringsplatserna 
och ger därmed även ökad tillgänglighet för fler bilburna kunder 
(Björke & Fondell, 2009). 

 

Jämförelse med privata parkeringar och 
andra kommuner 
Avgiften på parkeringsplatser hos privata fastighetsägare inne i 
Värnamo ligger på 5–10 kronor/timme, exklusive eventuella 
serviceavgifter. Serviceavgiften tillkommer med minst 5 
kronor/parkeringstillfälle hos den digitala betalningsapplikation som 
i dagsläget används på de privata parkeringarna i centrum.  

Olika kommuner har olika förutsättningar gällande parkering, men 
det kan ändå vara till hjälp att få en uppfattning om vilken taxa andra 
kommuner infört på kommunala parkeringar. Därför har en 
jämförelse gjorts med andra kommuner som infört parkeringsavgift 
och som är i liknande storleksordning som Värnamo, se tabell 1 
nedan.  

 

 

20



Teknik- och fritidsnämnden 2024.83        3 ( 7 ) 
Reviderad 2024-09-10        

 

Tabell 1. Jämförelse med andra kommuners parkeringsavgift 

Kommun Parkeringsavgift Tidsbegränsning för avgift 
Värnamo 2 kronor/timme Vardagar 9-18 
Kungsbacka 3–8 kronor/timme Dygnet runt i centrum,  

i övrigt: Vardagar och lördagar 8-22 
Karlstad 4–18 kronor/timme Vardagar 9-18 

Lördagar 9-15 i centrum, i övrigt gratis 
Eslöv 7 kronor/timme Dygnet runt 
Trelleborg 7–12 kronor/timme Vardagar 9-18 och lördagar 9-15 

 

Betalningssystem 
I ett annat pågående arbete gällande betalningssystem för parkering 
kommer Värnamo kommun inom närmsta tiden att helt övergå från 
betalning via fysiska automater till digital betalning via telefon, via en 
parkeringsapplikation. Detta skapar möjligheter att enkelt styra 
parkeringsregleringen och det kommer att underlätta 
parkeringsövervakningen. 

Via ett helt digitalt system kan kommunen erhålla statistik, som till 
exempel beläggningsgrad på våra olika parkeringsplatser. Statistiken kan 
sen hjälpa till att motivera och styra åtgärder i framtiden. 

Med ett helt digitalt betalningssystem går det att kombinera så att det 
under den första parkerade tiden är gratis, för att sedan övergå till en 
kostnad per timma. Föraren registrerar sin ankomst i parkeringsappen när 
den anländer och står sen gratis en viss tid, lite samma funktion som med 
en p-skiva. Genom en sådan lösning kan man tydliggöra att kommunens 
centrala parkeringar finns där framför allt för handel, service och kortare 
besök i centrum.  

 

Förslag till ny parkeringsreglering i Värnamo  
Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår en zonindelning av Värnamo 
stad för olika nivå på parkeringsavgift, se tabell 2 nedan. Tillåten 
maximal tid att parkera är 24 timmar, vilket är likadant som i dagsläget. 
Inom zonerna avgiftsbeläggs även parkering utmed samtliga gator.  

Zon 1 innehåller den allra mest centrala delen av Värnamo stad och zon 2 
innehåller ytterområdet av centrum, se figur 1. Kartan kan i framtiden 
kompletteras med ytterligare zoner, om behovet uppstår. 
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Tabell 2. Föreslagen parkeringsavgift.  

Zon Parkeringsavgift Tidsbegränsning för avgift Maxtaxa per dygn 

1 
Gratis första 1 
timmen, sedan  
10 kronor/timme 

Vardagar hela dygnet 80 kronor 

2 
Gratis första 3 
timmarna, sedan 4 
kronor/timme 

Vardagar hela dygnet  32 kronor 

 

Kostnadsexempel: 

Om ett fordon står parkerat 2,5 timmar under dagtid en vardag blir 
kostnaden 25 kronor i zon 1 och 0 kronor i zon 2. 

Om ett fordon står parkerat under en arbetsdag en vardag från 8:00 till 
17:00 blir kostnaden 80 kronor i zon 1 och 24 kronor i zon 2.  

Om ett fordon står parkerat under natten en vardag från 17:00 till 8:00 blir 
kostnaden 80 kronor i zon 1 och 32 kronor i zon 2, eftersom man då når 
maxtaxan per dygn. 

 
Figur 1. Karta över zonindelning i Värnamo. Blå linje anger zon 1. Grön linje 
anger zon 2. Röda ytor är kommunala parkeringar öppna för allmänheten. 
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Införande av parkeringsavgifter i övriga tätorter inom Värnamo kommun 
föreslås ses över och genomföras i ett senare skede, då problematiken 
gällande parkering inte ser ut på samma sätt som i Värnamo.  

Liggande förslag kommer att öka omsättningen på parkeringsplatser i 
centrala Värnamo främst under dagtid vilket är förslagets primära syfte. I 
takt med en förtätning av de mest centrala delarna av Värnamo kan det bli 
aktuellt att avgiftsbelägga parkering även under övriga tider. 

 

Korttidsparkering 
I dagsläget finns ett antal parkeringsplatser i gatumiljö där tillåten tid att 
parkera är begränsat till 10 minuter, 30 minuter och 1 timma. Teknik- och 
fritidsförvaltningen föreslår att samtliga 10 minuter och några av 30 minuter 
och 1 timma ersätts med 15 minuter och att registrering i parkeringsappen 
undantas på dessa parkeringar. Detta för att tillhandahålla smidig parkering 
med en tidsbegränsning som möjliggör korta ärenden i närheten.  

På övriga parkeringar begränsade till 30 minuter och 1 timma föreslås 
tidsbegränsningen tas bort, vilket är på Skolgatan, Brogatan, Postgatan och 
Ouchterlonygatan. I stället görs i uppföljningen efter 6 månader en översyn 
och utvärdering av var eventuellt någon tidsbegränsning behöver 
återinföras.  

Det finns även parkeringsplatser där tillåten tid att parkera är begränsat till 2 
och 4 timmar. Tidsbegränsningarna föreslås tas bort på de avgiftsbelagda 
parkeringarna då förhoppningen är att en parkeringsavgift i stället bidrar till 
större omsättning och fler tillgängliga platser. 

 
Långtidsparkering 
Möjligheten att parkera sin bil under längre tid än 24 timmar bör erbjudas i 
närheten till järnvägsstationen, för de som exempelvis vill ställa bilen och 
fortsätta med tåg eller buss för en längre resa.  

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår att det på parkeringsplatsen mellan 
gamla Folkets hus och Järnvägsplan ges möjlighet att betala för parkering 
upp till 10 dygn i sträck.  

 

Införandet av ny parkeringsreglering 
Teknik- och fritidsförvaltningen avser att skyndsamt påbörja införandet av 
parkeringsregleringen när beslut har fattats i kommunfullmäktige och när 
upphandling av nytt betalsystem för parkering är färdig.  
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Vid införandet av nya zonindelningar och justerade avgifter är det mycket 
viktigt att på ett tydligt sätt kommunicera detta till invånare och besökare. 
Detta sker förslagsvis med information på kommunens hemsida, sociala 
medier samt ute i trafikmiljön. Vid införandet föreslås även att 
parkeringsövervakningen ökas under en period.  

För en del av invånarna kommer det vara en tröskel att komma i gång med 
den digitala betalningen. Därför kommer invånare kunna besöka 
kommunens kontaktcenter för att få hjälp med hur betalning går till, 
antingen via parkeringsapplikationen eller med sms, för alla de som inte har 
någon som kan hjälpa till med detta. 

 

Uppföljning 
En ny parkeringsreglering kommer medföra förändringar i 
parkeringsmönster, både på kort och lång sikt. Därför bör nivån på taxan 
och zonindelningarna regelbundet ses över och utvärderas, för att 
säkerställa att parkeringsregleringen uppfyller sitt syfte. Förslagsvis 
genomförs en uppföljning 6 månader efter införandet som redovisas till 
teknik- och fritidsnämnden. 

Det bör också genomföras en sammanställning och utredning av 
parkeringssituationen i sin helhet, för att kunna fastställa mål för 
parkeringen i framtiden.   

Inom Värnamo stad finns ytterligare områden utanför centrum där 
parkeringssituationen är ansträngd och dessa platser bör separat ses över för 
att eventuellt införa parkeringsreglering enligt samma princip även där. 

För att kunna jobba aktivt med parkeringsreglering föreslås att 
förvaltningschef för teknik- och fritidsförvaltningen i samråd med 
förvaltningschef för samhällsbyggnadsförvaltningen ges delegation att 
besluta om ändringar utan principiell betydelse i parkeringsregleringen. 
Större förändringar och ändringar av mer principiell karaktär beslutas av 
politiken. 
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Parkeringsövervakning 

För att efterlevnaden av parkeringsregleringen ska bli så god som möjligt 
krävs en kontinuerlig övervakning av parkeringsplatserna.  

En jämförelse har gjorts med andra kommuner parkeringsböter, se 
tabell 3 nedan.  

Tabell 3. Jämförelse med andra kommuners parkeringsböter, i kronor. 

Kommun Parkering på 
plats för 
rörelsehindrad 

Stannande-
förbud 

Parkerings-
förbud 

Parkerat 
för lång tid 

Värnamo 500 300 500 300 
Gislaved 700 700 700 700 
Alvesta 1000 800 800 400 
Ljungby 1000 800 800 400 
Nässjö 1100 1100 800 600 

 

Värnamo kommun har förfållanevis låga parkeringsböter och därför föreslår 
teknik- och fritidsförvaltningen nya bötesbelopp enligt tabell 4 nedan. 

Tabell 4. Föreslagna parkeringsböter. 

Parkering på 
plats för 
rörelsehindrad 

Stannande-
förbud 

Parkerings-
förbud 

Parkerat för 
lång tid 

1200 kronor 800 kronor 800 kronor 600 kronor 
 

Ett utökat område för parkeringsreglering medför ett ökat behov av 
parkeringsövervakning, om parkeringarna ska kontrolleras lika frekvent 
som innan. Höjda bötessummor skulle kunna finansiera den ökade 
övervakningen, om inkommande medel väljs att använda till att betala 
övervakningen. 

 

Källor  
Björke, Erik & Fondell, Christina (2009). Parkeringsreglering och handeln i 
staden. Lund. Lunds Tekniska Högskola, Institutionen för teknik och samhälle. 
Thesis 191 

Flyman, Tomas (2019). Parkering och centrumhandel En studie om hur 
parkeringsreglering påverkar centrumhandeln i medelstora svenska städer. Lund. 
Lunds Tekniska Högskola, Institutionen för teknik och samhälle. Thesis 334. 

Värnamo kommun (2010). Nya parkeringsavgifter. Beslut i kommunfullmäktig, 
Dnr 2010.070.  
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Tjänsteskrivelse - Slutredovisning av projekt Nytt 
bokningssystem, projektnummer 220036  
 

Ärendebeskrivning 

Projektet Nytt boknings- och bidragssystem är färdigställt och 
ska redovisas till teknik- och fritidsnämnden. Projektet omfattar 
nytt verksamhetssystem för bokning av kommunens 
idrottsanläggningar och hantering av bidrag till föreningar.  

Det boknings- och bidragssystem Royal Boka som tidigare 
användes var föråldrat och det skedde ingen utveckling av 
systemet. Lokalbokningsdelen i systemet fungerade bättre än 
bidragsdelen, men systemet uppfyllde inte de krav man rimligen 
kan ställa på ett modernt system. Ett modernt system ska bland 
annat vara webbaserat och kunderna ska lätt kunna logga in och 
boka lokaler, ansöka om bidrag av olika slag, se sina ärenden 
och så vidare. Då systemet inte utvecklades lämnade allt fler 
kunder systemet, vilket gjorde att det även fanns anledning till 
oro för systemets överlevnad. 

Under projektet framkom att det nya upphandlade systemet har 
bra funktioner även för att kunna ersätta det system för kassa 
och bokningar som finns i simhallen, mer information se bifogat 
dokument.  

Beställare av projektet 
Teknik- och fritidsförvaltningen 

Historik, tider och information 
Projektstart år 2021 
Projektslut 2023-12-31 

Ekonomi (se även under rubrik ”Utredning”) 

Anvisade medel enligt följande: 

Beslut Kf§44, 2020 (Investeringsbudget)           200 000 kr 
Investeringsbudget 2021, Kf§189 2020              200 000 kr 
Investeringsbudget 2022, Kf§175 2021              200 000 kr 
Total budget                                                         600 000 kr 
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Förklaring se rubrik sammanfattning  
ekonomi                                                               200 000 kr* 
Ursprunglig budget                                              800 000 kr* 

Kostnader 2021                                                   379 312 kr 
Kostnader 2022                                                   722 672 kr 
Kostnader 2023                                                   101 160 kr 
Rättningar av kostnader från tidigare år            -296 387 kr 
Totalkostnader                                                    906 757 kr              

Underskott på projektet                                    306 757 kr 

Sammanfattning ekonomi* 
Enligt projektblad TU 214 är den ursprungliga budgeten för 
projektet 800 000 kronor. Av misstag ombudgeterades inte 
200 000 kr vid 2023 års investeringsbudget. Då föll 200 000 
kronor bort från den totala budgeten för projektet. Det gjorde att 
den totala projektbudgeten minskade från 800 000 kronor till 
600 000 kronor. 

Sammanställning av ej förutsedda kostnader i projektet: 
- Ökade integrationskostnader   
- Kostnader för IT säkerhet vid inloggning mellan systemen 

ACTOR (boknings och bidragssystem) och Raindance 
(ekonomisystem)  

- Ökade nerlagda personalkostnader 
 
Sammanfattning uppnådda effekter: 
- Användarvänligt system där föreningarna själva underhåller 

sin information – GDPR-säkert 
- Digital lagring av all information 
- Förenklat för privatpersoner att boka vilket ökat 

privatuthyrningen, minst tredubblat redan första hela året 
- Förenklat säsongsbokningar och ströbokningar för 

föreningar 
- Sammankopplat med passagesystemet RCO (säkerhet och ta 

bort ”mänskliga faktorn”) 
- Inloggning med mobilt bank-id ökar säkerheten 
- Nya användningsområden: 

o Bokningar av föreningsvandring 
o Bokningar till idrottsskolan 
o Bokning och betalning av padelbanan i Bor 
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- Skolorna bokar skolbad och ishallstider själva – ser då 
tillgängliga tider 

- Kan nu ta fram en gemensam bild av hur beläggningen ser ut 
i anläggningarna 

- Förenklat administrationen för bidrag och bokningar, vilket 
gjort att det idag går att hantera väsentligt fler uppgifter med 
samma personalstyrka 

 
Möjlig vidareutveckling: 
- Köp av abonnemang/årskort/halvårskort i simhallen via 

webben. 
- Privatpersoner kan boka och få kod för att komma in i 

anläggningen, utan bricka – förenklar främst i kransorter och 
på helger. 

 

 

Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att  godkänna teknik- och fritidsförvaltningens slutredovisning 
av projekt Nytt boknings- och bidragssystem, 
projektnummer 220036 samt 

att  underskottet på 306 757 kronor regleras mot projekt 
Fritidsanläggningar, projektnummer 220001. 

 

Johan Arvidsson Jesper du Rietz 
Avdelningschef fritid Förvaltningschef 
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Utredning 

Tabell som visar anvisningar av medel från projekt 
Fritidsanläggningar, projektnummer 220001:  

Investeringsbud
get 

2024  3 000 000 kr Årligt 
ansla

g 
Ombudgeterat 2023  -104 000 kr Beslut 
     
Fakturor  Ljudanläggning 

Forsheda 
högstadieskola 
samt simhall 

-217 919 kr  

  Grill till Gavlö 
badplats 

-12 040kr  

  Markarbeten i 
Borgen/Alandsr
yd 

-285 051 kr  

  Dräneringsarbet
e Sjöbanan i 
Sörsjö 

-1 455 226 kr  

  Implementering 
affärssystem 
simhall i 
Värnamo 

-219 112 kr  

  Gräsklippare 
och betesputs 
till friluftsbad 

-96 050 kr  

  Fotbollsmål -38 172 kr  
  Granulatrensare -41 195 kr  
  Ljudanläggning 

till Ringen i 
simhallen 

-27 960 kr  

  Dränering 
gräsplan 
Ljusseveka 

-576 635 kr  

     
 220036 Slutredovisning 

Nytt boknings- 
och 
bidragssystem 

-306 757 kr  

     
  Återstår att 

fördela 
-380 117 kr  
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Förtydligande av projektkostnader för projekt Nytt boknings- 
och bidragssystem, projektnummer 220036:  

 År  
  Budget & övriga 

intäkter 
Utfall 

Anvisade 
medel/utfall           

2020 200 000  

 2021 200 000 379 312 
 2022 200 000 722 672 
 2023  101 160 
 2024  -296 387 
Totalinvestering           600 000 906 757 
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Fritidsavdelningen, projekt: Nytt boknings- och bidragssystem 
Enligt beslut Dnr: TU.2020.30 

 

Bakgrund: 
Det boknings- och bidragssystem Royal Boka som tidigare användes var föråldrat och det 
skedde ingen utveckling av systemet. Lokalbokningsdelen i systemet fungerade bättre än 
bidragsdelen, men systemet uppfyllde inte de krav man rimligen kan ställa på ett modernt 
system. Ett modernt system ska bl.a. vara webbaserat och kunderna ska lätt kunna logga in 
och boka lokaler o.dyl., ansöka om bidrag av olika slag, se sina ärenden osv. Då systemet 
inte utvecklades lämnade allt fler kunder systemet, vilket gjorde att det även fanns anledning 
till oro för systemets överlevnad. 

Det var många kommuner som eftersökte effektivare boknings-/ bidragsystem för att möta 
upp kraven. År 2014 gick därför SKR ut med en inbjudan till alla kommuner om att jobba fram 
ett gemensamt system. Tiden gick och SKR la ner upphandlingen år 2018 pga att ingen 
leverantör kunde leva upp till kraven och man kom inte framåt. 

SKR tog tag i upphandlingen igen och kom till slut i mål med tre leverantörer som levde upp 
till kraven. År 2019 när vi tittade på de olika alternativen så insåg vi att SKR ville ha en del av 
driften om vi tog upphandlingen via dom och därför tog vi beslutet att vi skulle göra en egen 
upphandling, den startade maj 2020.  

Oktober 2020 hade vi tre anbudsvisningar av boknings- och bidragssystem. Där olika roller 
från kommunen var inbjudna för att få med alla parterna i projektet som: upphandlingen, 
fritidsavd., IT-avd., Ekonomiavd. Utv.avd och Kommunikatörer KLF. Samtliga i gruppen hade 
till uppgift att utvärdera vid en skala 1 till 4 som vi sedan sammanställdes och vinnaren blev 
Vitec Smart Visitor System AB som också är ledande leverantör när det gäller boknings- och 
bidragsstem till kommuner och systemet heter Actor SmartBook. 

Upphandlingen var klar och signad våren 2021 

Projektgenomförande: 

Projektet satte i gång 6 september 2021.  
Det var uppstartmöten med leverantören Vitec Smart Visitor System AB och därefter satta vi 
i gång implementeringen. Vi valde att inte kopiera uppgifter från gamla systemet, då vi såg 
en möjlighet att samtidigt rensa i vårt förenings- och kundregister. Vi valde också att 
implementera manuellt alla övriga uppgifter som implementeras för att få ett så säker 
övergång som möjligt, med rätt uppgifter och texter. Under hösten 2021 informerade vi 
föreningarna att ett nytt system var på gång så alla var förberedda.  

Bidragsdelen:  
Januari 2022 hade vi kommit i mål och driftsatte bidragsdelen och bjöd in föreningarna för 
visning vid två tillfällen via teams. Utbildningen för oss handläggare både när det gäller 
implementeringen och handläggningen var via e-learning via leverantörens utbildningssida. 
Målet var att föreningarna skulle söka sina årliga bidrag för barn och ungdomar med samma 
deadline som tidigare år 28 februari, fast nu i vårt nya digitala system.  
Visningen löpte på bra och vi själva fick även ett nytt sätt att jobba. Nu är allt digitaliserat när 
det gäller bidragsdelen. Föreningarna kan nu följa sina bidrag i systemet från dagen de har 
ansökt och hela vägen till utbetalningen som även den är integrerat med Raindance så all 
utbetalning sker via filhantering efter kontroll av ansökningarna av oss handläggare.  
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Bokningsdelen:  
2 maj 2022 driftade vi bokningsdelen och här erbjöd vi visningar vid två tillfällen till alla 
föreningar. Utbildningen för bokningsdelen för oss handläggare var även här via e-learning 
när det gäller implementeringen och handläggningen.   

Kassan/simhallen:  

Funktioner för kassan var också med i upphandlingen och i ursprunglig projektbudget. Då vi 
under projektet fick information om att befintligt kassasystem skulle byta plattform med 
kostnader och utmaningar i samband med det, valde vi att inkludera införandet av 
kassasystemet i projektet också. 

Kassasystemet var inte helt komplett vid driftsättningen, men vi valde att driftsätta det för att 
undvika att behöva byta till ny plattform. De saknade funktionerna har tillförts efterhand.  

Kassan driftsattes den 2 juni 2022 och det var personliga utbildningar från leverantören via 
teams.  

Det har varit en del problemlösningar vid driftsättningarna, men inget som inte har gått att 
lösa.  

Effekter hittills:  
Det nya boknings-/bidragssystemet har tagits emot på ett mycket bra sätt av föreningarna 
och även våra medborgare. Systemet är väldigt användarvänligt. Föreningarna sköter nu 
även sitt register själva och ger själva behörigheter för att kunna boka och söka bidrag till 
sina egna medlemmar och de behöver inte längre skicka in dokument för ändringar eftersom 
de sköter detta själva. Det är en annan betydande fördel också och det är GDPR, där vi som 
kommun kan frånskriva oss GDPR eftersom föreningarna sköter det själva.  

Eftersom allt är digitaliserat nu, så sparas alla dokument mm vid bidragsansökningarna i 
systemet, vilket gör att man med lätthet kan gå in och söka upp historik både för föreningen 
och handläggaren. 
Föreningarna kan också med lätthet gå in i deras egna historik då allt är sparat på deras 
kundkort. 

Det har även blivit betydligt enklare för privatpersoner, då de med enkelhet kan registrera sig 
som kund hos oss och boka lediga tider. Privatpersoner måste fortfarande komma till 
fritidsavdelningen för att kvittera ut en passerbricka för passagen in till anläggningarna. 
Bokningar från privatpersoner har ökat och de som bokar säger att det är lätt att boka och 
lätt att hitta oss.  

När det gäller säsongsbokningarna söker föreningarna det via systemet, då handläggaren på 
fritid fortfarande har jobbet med att handlägga ansökningarna enligt kommunens 
fördelningspolicy. Eftersom ansökningarna görs direkt i systemet, genererar det att man inte 
behöver lägga upp några bokningar, man godkänner säsongsbokningen, eller man flyttar 
förfrågan med lätthet till en annan dag/tid.  

Det är strötider som föreningar och privatpersoner använder bokningssystemet till, vilket 
innebär att man med enkelhet ser vad som finns ledigt och med enkelhet gör en 
bokningsförfrågan. Det sparar mycket mejl. och telefonkorrespondens. Det sparar mycket tid 
för kunden och handläggaren.  
Bokningsförfrågan kommer till fritidsservice för handläggning och tilldelar eventuellt 
omklädningsrum till bokningen och ger även access in till anläggningen och bekräftar kunden 
till den e-postadress man har angett.  
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Utbyggnaden av passersystem till RCO betyder också att vi då kopplar passerbrickan till 
bokningssystemet vilket innebär att systemen ”pratar” ihop sig och ger access så fort det 
finns en bokning. Att systemet känner av en bokning innebär tidsbesparing och framför allt 
mänskliga faktorn försvinner.  

All inloggning sker med bank-id, vilket också är ett säkrare förfarande än en inloggning via 
kod.  

Det nya systemet ger en ökad tillgänglighet och enkelhet för våra kommuninvånare.  

Vi har även kunnat använda systemet till privatpersoner som anmäler sig till idrottsskolan. 
Mot innan var det via mejl och faktureringen sköttes manuellt. Nu gör man anmälan via 
systemet och betalar direkt i systemet. Deltagarlistan tas fram med lätthet i systemet för 
instruktören som håller i idrottsskolan.  

Padelbanan i Bor som tidigare var en e-tjänst, här har vi också kunnat flytta över det till nya 
systemet med direktbokning med direktbetalning.  

Större föreningsträffar har vi också anmälan via systemet, vilket innebär att vi med lätthet 
kan ta fram en deltagarlista. Likaså anmälan till Vuxna på stan.  

Kassan: kassan är vinsterna nu att vi är i ett och samma system. Det innebär att vi på 
fritidsavdelningen nu endast har en licens-/driftkostnad, mot tidigare två st eftersom vi var i 
olika system tidigare.  
Vinsterna är också att vi kan prata samma ”spåk” internt med varandra, vi kan utbyta 
erfarenheter och vi har en och samma inloggningssida för hela fritidsavdelningen inkl. boka 
simskolor, pass.  

Gå gärna in och kika på fritidsavdelningen sida.  

Startsida - Värnamo Kommun (actorsmartbook.se) 

Som handläggare jobbar man på annat sätt idag. Eftersom det är webbaserat kräver det mer 
av handläggaren att rätt uppgifter syns ”utåt” som exempelvis taxor, perioder, stängda 
anläggningar mm. Allt måste vi ha koll på vad som visas utåt. Tiden vi sparar är att det blir 
mindre korrespondens via telefon och mejl och att det inte blir så sårbart om vi handläggare 
inte är på plats, då kunderna bokar och sköter bidragsansökningarna via 
verksamhetssystemet.  

Utveckling:  
Från hösten 2023 bokar skolorna skolbaden själva, det gäller då inte åk2 där manuell 
planering fortfarande måste göras. Övriga årskurser boka själva och respektive skola har fått 
inloggningar och kan då även ta bort resp. ändra bokningar. Simhallen lägger i efterhand in 
antal barn i respektive bokning så rätt debitering görs till skolan, eftersom man inte vet 
antalet vid bokningstillfället. 
Skolorna bokar även från hösten 2023 ishallstider själva och har fått passerbrickor tilldelad 
på respektive skola. Anledningen är att vi inte vill ha några olåsta dörrar till anläggningar när 
de är obemannade under dagtid, vilket ökar säkerheten i hallarna, gäller då både Axelent 
Arena och Talavidshallen. Samarbetet med BUF har fungerat bra med utvecklingsprojektet.  
Vi vinner mycket tid för idrottslärarna som ser vad som finns ledigt direkt i bokningssystemet. 
Ingen mejl eller telefonkorrespondens behövs. För skolornas del kommer det att bli en 
direktbokning och ingen handläggning krävs därför och det innebär stor vinst för 
handläggaren.   

33

https://varnamo.actorsmartbook.se/


Framtiden:  
Vi ser i den närmaste framtid att man ska kunna: 

- köpa abonnemang/årskort/halvårskort till simhallen via webben.  
- komma in till våra anläggningar endast med en kod som är unik för en specifik 

bokning. Detta gör att kunden ej behöver komma in och hämta någon bricka för att 
komma in i en anläggning vilket skapar stora möjligheter för privatpersoner att boka. 
Det är extra viktigt i våra kransorter och på helger. Med det så ökar vi tillgängligheten 
ytterligare. Detta ställer dock förändrade krav på våra låslösningar. Här har vi en 
dialog med fastighet. 
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1                

Projektblad nr KF: TU 214 
Projektblad nr Förvaltning:  
Upprättad den:  
Upprättad av: Johan Arvidsson 

Nytt boknings-/bidragssystem 

Reviderad den: 2022-03-22 
Uppdragsgivare/beställare(nämnd): Tekniska utskottet Projektnr i Ek.system: 220036 
Utförare(nämnd): Tekniska utskottet  Datum: 
För anläggnings- och fastighetsinvesteringar överstigande 5 mnkr, ange tidpunkt när 
investeringen beräknas tas i bruk: 

 

Miljöstrategiska frågor:  Vid byggnads-, gatu- och VA-investeringsprojekt överstigande 
totalt 10 mnkr, ska förslag/synpunkter inhämtas från kommunens 
funktioner för miljöstrategiska frågor samt energi- och klimat-
rådgivning.  Ange datum:  

Energi-och klimatrådgivning;  

 
Beskriv process från behov till förslag enligt riktlinjer för investeringsprocess:  
(tänk om→optimera→bygg om→bygg nytt) 

Vil följer utvecklingen och de första implementationerna av nya system. När vi känner att det finns en stabil 
lösning kommer vi att lyfta upp detta för investering. Då har vi också en klarare bild av erforderlig investering. 

 
Bild, karta etc: 

 
 
 

Beskrivning av investeringsprojektet: 
Vi är i stort behov av att ersätta vårt nuvarande bokningssystem. Det är gammalt och leverantören är på väg 
att släppa supporten på det. 
Vi har deltagit i en utvärderings och upphandlingsprocess som SKL håller i, för att välja ut lämpliga system 
som uppfyller de krav vi som kommun har. Målet med nytt system är att det ska ersätta en del manuellt 
arbete kring våra bidrag, förenkla bokningar och betalningar av lokalbokningar för privatpersoner. Det ska 
dessutom kunna stödja simhallen med inträden osv. så att vi kan avsluta det system vi använder där idag. 
SKL´s process med urval av lämpliga system har dragit ut på tiden.  
Det skulle ha varit klart för upphandling och implementation under 2019, men vår bedömning nu är att 
upphandling och implementering kan ske med början hösten 2020. 
Kostnaden är en kostnad för implementeringen. Driftkostnaden förväntas bli ungefär densamma som den vi 
haft för nuvarande system. 
 
Projektet kommer att färdigställas under 2022. 

 
Nyckeltal   År Bedömd kostnad i tkr 
Driftskostnadsjust/år: ? tkr    Budget Utfall t.o.m 

211231 
Längd (m):   Anvisade medel/utfall           t.o.m 2021 400 379 
Yta (m2):   Investeringsbudget  

beslutad      
2022 200  

Antal:   Investeringsbudget         2023   
Kapitaltjänstkostnadsjust./år 267 tkr/år  Investeringsplan               2024   
Avskrivningstid (genomsnitt): 3 år  Investeringsplan           2025   
   Investeringsplan               2026   
Kalkylnivå 0-3: 3  Investeringsplan           2027   
   Investeringsplan Framtid   
Bilaga kalkyl: X  Totalinvestering           600  
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TJÄNSTESKRIVELSE 
2024-08-14   

Teknik- och fritidsförvaltningen Teknik- och fritidsnämnden       Dnr: 
TFN.2024.252  

  

 

 1 (1) 
 

 

Tjänsteskrivelse - Medborgarinitiativ 
Beachvolleybollplan på Hjortsjö badplats 

 

Ärendebeskrivning 

Medborgarinitiativet Beachvolleybollplan på Hjortsjö badplats 
har av kommunfullmäktiges ordförande lämnats till teknik- och 
fritidsnämnden för handläggning.  

Medborgarinitiativtagaren önskar att det anläggs en 
beachvolleybollplan i Rydaholm för att kunna skapa många 
idrottstillfällen för såväl boende i Rydaholm som för personer 
som kommer utifrån orten. Initiativtagaren menar på att det inte 
finns någon beachvolleybollplan i närområdet och att det därför 
skulle vara en bra plats för en sådan på Hjortsjö badplats där 
medborgare kan samlas och spela beachvolleyboll. 

Medborgarinitiativet har fått 138 röster och 7 positiva 
kommentarer på förslaget.  

Teknik- och fritidsförvaltningen anser att det är ett lovvärt 
initiativ och förstår initiativtagarens argument, men konstaterar 
att platsen som föreslås inte är optimal och att det inte finns 
medel avsatta för ett sådant projekt. 

Kommunen har färdigställt en multiarena vid Rydaholms skola 
där det är förberett för en beachvolleybollplan, som är planerad 
att färdigställas när medel tillförs i etapp två. I Rydaholm 
kommer det således att så småningom vara möjligt att spela 
beachvolleyboll inne i samhället. 

Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att avslå medborgarinitiativet. 

 

Nickie King Johan Arvidsson 
Handläggare Avdelningschef fritid 
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Medborgarinitiativ

Rubrik som sammanfattar ditt förslag:

Beach-volleyboll plan på Hjortsjö Badplats (Rydaholm)

Beskriv ditt förslag och vad du vill ska hända:

Vi ser gärna att kommunen bygger en volleybollplan på Rydaholms Badplats. Beachvolleyboll anser vi är en rolig
sport som kan skapa många roliga idrottstillfällen för både lokalbefolkningen och förbipasserande. Beachvolleyboll
planer finns inte i närområdet och därför skulle Rydaholm passa perfekt som ett centrum dit folk kan samlas och
spela. Borde inte vara en så stor investering för kommunen.

Välj hur lång tid förslaget ska gå att rösta på:

En månad

Bifoga gärna en bild eller ett dokument.

Markera gärna i kartan om det gäller en plats. Du kan göra på två sätt: 
    1. Skriv in adressen och klicka på förstoringsglaset. 
    2. Klicka först på den röda nålen och klicka sedan i kartan.

Länk till karta
Adress: 27, 331 77 Rydaholm, Sverige
Koordinater: (56.96934915313924, 14.330417797407783)

Observera att adressen är ungefärlig när markören inte är placerad i närheten av vägar eller bebyggelse

Dina kontaktuppgifter

Förnamn

Samuel
Efternamn

Åkesson
E-post

samuel.akesson@gmail.com

Vi kan behöva kontakta dig om vi har frågor om ditt förslag

Fyll din i adress om du inte har någon e-postadress.

Adress

Hjortsjö Bredbacken
Postnummer Postort

 
  

2024-05-13 21:48
 
 

 
    
Postadress
Värnamo kommun
331 83 Värnamo

Kontaktcenter
Stadshuset, Kyrktorget 1, Värnamo
Telefon: 0370-37 70 00
Telefax: 0370-37 77 11

E-post
kontaktcenter@varnamo.se
Webbplats
kommun.varnamo.se

Organisationsnummer
212000-0555
Bankgiro
141-7195
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33177 Rydaholm

Jag godkänner att mitt namn kommer att visas tillsammans med förslaget på Värnamo kommuns webbplats. ✔

Jag samtycker till att Värnamo kommun sparar och behandlar mina personuppgifter för att kunna hantera förslaget.✔

Värnamo kommun behöver hantera och spara personuppgifter om dig för att handlägga ärenden och fatta beslut som rör dig och för att fullgöra
skyldigheter enligt lag. 

Du har rätt att kontakta oss om du vill ha information om de uppgifter vi har om dig, för att begära rättelse, överföring eller för att begära att vi
begränsar behandlingen, för att göra invändningar eller begära radering av dina uppgifter. 
Du hittar mer information på www.varnamo.se/personuppgifter.

 
  

2024-05-13 21:48
 
 

 
    
Postadress
Värnamo kommun
331 83 Värnamo

Kontaktcenter
Stadshuset, Kyrktorget 1, Värnamo
Telefon: 0370-37 70 00
Telefax: 0370-37 77 11

E-post
kontaktcenter@varnamo.se
Webbplats
kommun.varnamo.se

Organisationsnummer
212000-0555
Bankgiro
141-7195
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Teknik- och fritidsförvaltningen Teknik- och fritidsnämnden       Dnr: 
TFN.2024.264  
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Tjänsteskrivelse - Granskning av föreningar som 
har erhållit föreningsbidrag under 2024 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt teknik- och fritidsförvaltningens rutiner ska teknik- och 
fritidsnämnden välja ut fyra föreningar som bedriver 
regelbunden verksamhet bland barn och unga samt två 
föreningar som tillhör kategorin funktionsrätts-, pensionärs- och 
samhällsnyttiga föreningar för granskning. Teknik- och 
fritidsförvaltningen ska sedan granska de uppgifter som har 
legat till grund för föreningarnas föreningsbidrag genom att gå 
igenom närvarolistor för aktiviteter (gäller föreningar med 
verksamhet för barn och unga), medlemsregister, 
verksamhetsberättelse, bokslut och revisionsberättelse. 
Resultatet av granskningen redovisas till teknik- och 
fritidsnämnden.  

2019 granskades Värnamo GIK, FK Liljan, Lanna golfklubb, 
Värnamo pingstförsamling, Hörselskadades förening och 
Forshedakretsen av röda korset.  

2020 granskades FC Dardania, Rydaholms GOIF, Islamiska 
internationella föreningen, Värnamo martial arts center, 
Föreningen HjärtLung och Aktiva seniorer i Värnamo. 

2021 granskades IFK Värnamo, Svenska kyrkan, Hemma i 
Sverige, Finnvedens slalomklubb, Värnamobygdens lottakår och 
Lokalföreningen parkinson i Värnamo. 

2022 granskades Bosnien Hercegovinas förening, Rydaholms 
IF, Värnamo atletklubb, Värnamo scoutkår, Psoriasisförbundet 
Värnamo-Västbo lokalförening samt Värnamo missionskyrkas 
RPG-förening.  

2023 granskades Kärda IF, Värnamo Tennisklubb, Hånger IF, 
Friluftsfrämjandet Värnamo, Värnamobygdens röda korskrets 
och PRO Värnamo. 
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Teknik- och fritidsförvaltningen Teknik- och fritidsnämnden       Dnr: 
TFN.2024.264  
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Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att  fastställa föreningar vars inlämnade uppgifter ska granskas 
av teknik- och fritidsförvaltningen under 2024. 

 

Nickie King Johan Arvidsson 
Handläggare Avdelningschef fritid 
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Barn- och ungdomsföreningar som har erhållit föreningsbidrag 
2024 
 

Förening Senast granskade 
Hånger IF 2023 

Future kids - Vi unga  

Apladalens Seglarsällskap  

BK Björnen 2018 

Forsheda Bowlingklubb  

GF Finnveden Gymmix  

Kärda IF 2023 

Kärda Skytteförening  

Lanna Missionsförsamling  

Ohsbruks IF  

OK Stigen 2016 

Tånnö Missionsförsamling  

Värnamo Atletklubb 2022 

Värnamo Badmintonklubb  

Värnamo Brukshundklubb  

Rydaholms IF 2022 

Hångers Frikyrka  

Rydaholms Skytteförening  

Råhults Missionsförsamling  

Horda AIK  

Lanna Golfklubb 2019 

SDK Amfibia  

SAU Värnamo  

Värnamo Handbollsklubb 2017 

Bosnien och Hercegovinas förening 2022 

Equmenia i Borbygden  

Värnamo Pingstförsamling 2019 

SMK Värnamo  

Värnamo Skytteförening  

Församlingen Klippan i Bredaryd  

Värnamo Brottarklubb  
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Värnamo Scoutkår 2022 

Horda Frikyrka  

Kärda Alliansförsamling  

Bredaryds SOK 2017 

Forsheda Missionsförsamling  

Apladalens Konståkningsklubb  

Värnamo Golfklubb 2018 

Värnamo Boxningsklubb  

Wärnamo Sportklubb  

Apladalens Basketklubb  

Finnvedens Slalomklubb 2021 

Rydaholms Frikyrka 2017 

Värnamo Volleybollallians  

Rydaholms Skridskoklubb  

Rydaholms GoIF 2020 

Värnamo Tennisklubb 2023 

Friluftsfrämjandet Värnamo 2023 

Equmenia Värnamo Missionskyrka 2018 

Svenska kyrkan Värnamo 2021 

Bredaryd Lanna IK  

Bors SK  

Värnamobygdens Ryttarförening 2016 

Forsheda IF 2016 

Värnamo Hockey (VGIK) 2019 

Värnamo Simsällskap (VSS)  

Värnamo Gymnastikklubb  

IFK Värnamo 2021 

Värnamo Frisksportklubb 2016 

Värnamo Innebandyklubb (VIK) 2017 

Värnamo Södra FF  
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FPS-föreningar som har erhållit föreningsbidrag 2024 
 

Förening Granskades senast 

FUB Värnamo 2018 

GGVV-regionens Diabetesförening 2016 

Hörselskadades Förening i Värnamo 2019 

Lokalföreningen Parkinson Värnamo 2021 

Neuro Östbo-Västbo 2017 

Psoriasisförbundet Värnamo-Västbo 2022 

Riksförbundet HjärtLung Värnamo 2020 

SKPF avd 73 Östbo-Västbo 2017 

SPF Seniorerna Forshedaorten  

SRF Finnveden  

Värnamo Allianskyrkans RPG-förening  

Värnamobygdens Röda Korskrets 2023 

Aktiva Seniorer i Värnamo 2020 

PRO Bredaryd  

PRO Rydaholm  

PRO Värnamo 2023 

SKPF avd 73 Östbo-Västbo  

SPF Seniorerna Bor-Rydaholm  

SPF Seniorerna Forshedaorten 2016 

SPF Seniorerna Värnamo  

Värnamo Allianskyrkans RPG-förening  

Värnamo Missionskyrkans RPG-förening 2022 
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Tjänsteskrivelse Värnamo Frisksportklubb 
ansökan om extra bidrag 

 

Ärendebeskrivning 

Värnamo Frisksportklubb ansöker om extra bidrag till byte av 
golv i bastun belägen vid fastigheten Lerdala. Kostnaden för 
bytet av golvet beräknas bli 38 000 kronor. 

Föreningen skriver i sin ansökan att de har en vedeldad bastu vid 
fastigheten Lerdala och att golvet har ruttnat och att det därför 
nu behöver bytas. Föreningen skriver vidare att bastun används 
mycket under den varma årstiden och då specifikt i deras 
ungdomsverksamhet. Bastun används också varje lördag i 
samband med vinterbad under den kalla årstiden. På sin hemsida 
beskriver föreningen Lerdala som ett sommarparadis som finns 
till för deras medlemmar och där du som medlem även får 
tillgång till både kanoter och trampoliner. 

Teknik- och fritidsförvaltningens bedömning är att bastun är 
viktig för föreningens verksamhet då det skapar en naturligt 
social miljö, men dock inte nödvändig. Förvaltningen anser 
därför att det är rimligt att bevilja föreningen 25% av 
kostnaderna för byte av golv i bastun. 

 

Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att  bevilja Värnamo Frisksportklubb extra bidrag med 
maximalt 9 500 kronor till byte av golv i bastun belägen vid 
Lerdala. 

 

Nickie King Johan Arvidsson 
Handläggare Avdelningschef fritid 

44



Bastu	Lerdala	
	
	
Värnamo	FK	har	nu	ett	10-årskontrakt	för	hyra	av	Lerdala.	
Huset	är	i	dåligt	skick	och	vi	målade	hus	och	uthus	2023	och	bekostade	allt	själv.	
	
Vi	har	en	vedeldad	bastu	vid	sjön.	Den	är	ca	30	år	gammal	och	nu	är	golvet	ruttet	
och	behöver	bytas.	
Bastun	används	flitigt	under	den	varma	årstiden,	framför	allt	vid	våra	
ungdomsaktiviteter.	Den	används	också	i	samband	med	vinterbad	varje	lördag	
under	den	kalla	årstiden.	
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Tjänsteskrivelse - Namnförslag för idrottshallen 
vid Västhorjaskolan 

 

Ärendebeskrivning 

Frågan har väckts om att döpa idrottshallen vid Västhorjaskolan 
till Norhedshallen. Norhedsstiftelsen bekostar stora delar av den 
trupphall som är en del av idrottshallen.  

Norhedsstiftelsen grundades av Sixten och Inger Norhed. Med 
Norhedsstiftelsen ville syskonen Sixten och Inger hjälpa till att 
utveckla regionen. Stiftelsen ska stödja medicinsk forskning, 
entreprenörskap och industriell utveckling. Den ska även främja 
utbildning, ungdomsverksamhet, idrott, kultur och liknande 
aktiviteter av allmännyttig karaktär, företrädesvis i Jönköpings 
län. 

Teknik- och fritidsförvaltningen konstaterar att stiftelsen är 
involverade i många framtidsriktade initiativ som utan dess 
finansiering inte hade kunnat realiseras. Från 2017 har stiftelsen 
bidragit med mer än 26 miljoner kronor i finansiering till 
initiativ i Värnamo kommun.  

Exempel på initiativ och verksamheter som Norhedsstiftelsen 
har stött eller stödjer: 
 Utvecklingen av Alandsrydsbacken 
 Trupphallen vid Västhorjaskolan  
 Vandalorum 
 Värnamo hälsocenters satsning på ”En frisk generation” 
 Värnamo campus, utbildning och entreprenörskap 
 Norhedssalen i Gummifabriken som möjliggör digital 

utbildning, föredrar och möten 
 Kvinnojouren 
 Hela människans verksamhet ”Hjärta för barn” 

 
Teknik- och fritidsförvaltningen ser positivt på att namnge 
idrottshallen vid Västhorjaskolan till Norhedshallen. Det är dock 
samhällsbyggnadsnämnden som beslutar i frågan.  
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Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att  föreslå kommunstyrelsen att överlämna ärendet till 
samhällsbyggnadsnämnden.  

 

Johan Arvidsson Jesper du Rietz 
Avdelningschef fritid Förvaltningschef 
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Tjänsteskrivelse - Information om Värnamobadet 
 

Ärendebeskrivning 

Kommunen har i ett flertal år hyrt Värnamobadet av regionen 
för att möjliggöra att invånarna och simklubben ska kunna nyttja 
anläggningen. Det har funnits ett samförstånd i att med så små 
medel som möjligt möjliggöra att anläggningen ska kunna 
användas. Avtal har funnits för att reglera finansiering av drift 
och underhåll, nyttjande med mera. 

Regionfastigheter aviserade under våren 2024 för att det är svårt 
för dem att som hyresvärd kunna garantera en acceptabel 
anläggning under gällande former och aviserade därför 
uppsägning av avtalet efter sommaren 2024. Regionsfastigheter 
gjorde i samband med detta en kalkyl som bygger på en 
bedömning av vilka åtgärder som är nödvändiga för att 
säkerställa funktion, acceptabel kvalitet, driftsäkerhet med mera. 
Ett upplägg presenterades som beskrev en förhöjd hyra till 2 
miljoner kronor per år i tio år. På detta sätt skulle åtgärder 
finansieras. 

Den 4 september träffades representanter från teknik- och 
fritidsförvaltningen och representanter från Regionsfastigheter 
för att klarlägga förutsättningarna för eventuellt fortsatt 
nyttjande av Värnamobadet.  

Förvaltningen kommer efter mötet till slutsatsen att 
förvaltningen inte har någon möjlighet att driva frågan vidare. 
Samtal bör ske på högsta politiska nivå mellan regionen och 
kommunen. 

Se vidare under rubrik ”Utredning”.  
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Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att  godkänna informationen samt 

att  lämna informationen till kommunstyrelsen. 

 

Jesper du Rietz Gottlieb Granberg 
Förvaltningschef Ordförande 
Teknik- och fritidsförvaltningen          Teknik- och fritidsnämnden 
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Utredning 

Kommunen har i ett flertal år hyrt Värnamobadet av regionen 
för att möjliggöra att invånarna och simklubben ska kunna nyttja 
anläggningen. Det har funnits ett samförstånd i att med så små 
medel som möjligt möjliggöra att anläggningen ska kunna 
användas. Avtal har funnits för att reglera finansiering av drift 
och underhåll, nyttjande med mera. 

Regionfastigheter aviserade under våren 2024 för att det är svårt 
för dem att som hyresvärd kunna garantera en acceptabel 
anläggning under gällande former och aviserade därför 
uppsägning av avtalet efter sommaren 2024. Regionsfastigheter 
gjorde i samband med detta en kalkyl som bygger på en 
bedömning av vilka åtgärder som är nödvändiga för att 
säkerställa funktion, acceptabel kvalitet, driftsäkerhet med mera. 
Ett upplägg presenterades som beskrev en förhöjd hyra till 2 
miljoner kronor per år i tio år. På detta sätt skulle åtgärder 
finansieras. 

Den 4 september träffades representanter från teknik- och 
fritidsförvaltningen och representanter från Regionsfastigheter 
för att klarlägga förutsättningarna för eventuellt fortsatt 
nyttjande av Värnamobadet.  

Dialogen under mötet 
Mötet karaktäriserades av gott samverkansklimat där dialog 
fördes öppet kring förutsättningar och lösningar. Följande togs 
upp och diskuterades: 

• Regionsfastigheter presenterade ett underlag för åtgärder som 
behöver göras inom en tioårsperiod. Underlaget är enligt 
teknik- och fritidsförvaltningen vederhäftigt och ger inga 
direkta frågetecken. 

• Regionsfastigheter nämner att regionen i politiskt beslut 
klargjort till regionens tjänstemannaorganisation att inga 
investeringar ska göras i Värnamobadet av regionen. Beslutet 
bygger på att kärnverksamheten, vården, ska prioriteras. 
Eftersom regionen  inte har nytta av badet i sin verksamhet så 
kan dessa investeringar inte göras. Dessutom har regionen 
principen att inte låna till investeringar, man investerar på 
eget kapital. 

• Regionsfastigheter har i sin egen planering en horisont på tio 
år. Det är svårt att se längre än tio år. Skulle sjukhuset i 
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Värnamo ha behov av utbyggnad så är det markområdet där 
badet ligger som sannolikt är mest aktuell. Därmed ser inte 
Regionsfastigheter det som möjligt och förnuftigt att skriva 
avtal som sträcker sig längre än tio år för eventuellt nyttjande 
av Värnamobadet. 

• Punkterna ovan ger att eventuella satsningar på 
Värnamobadet inte kan finansieras av regionens 
investeringsmedel och att kommunen inte kan investera i 
annans anläggning. Således menar Regionsfastigheter att 
eventuella åtgärder ska betraktas som underhåll och inte som 
investering. 

• Därmed ska hyra täcka underhållsarbete i huset och 
bassängområdet. Åtgärder ska inte göras momentant utan 
efterhand som det är nödvändigt. Hyran kommunen betalar 
enligt Regionsfastigheters förslag, 2 miljoner kronor per år, 
kommer användas om behov uppstår alternativt sättas av för 
att hantera åtgärder av dyrare art, specifikt bassängen och 
reningsverket behöver det sättas av pengar till under några år 
för att kunna finansieras.  

• Regionsfastigheter tar enligt sitt förslag på sig drift och 
underhåll vilket innebär att om det blir driftstopp eller risk för 
det, så är det deras skyldighet att hantera åtgärder oavsett 
kostnad. Det finns dock en passus att avtal kan sägas upp av 
hyresvärd som då är skadeståndsskyldig, som regel ett års 
hyra. Således inga 100 % garantier för drift. 
 

Bedömningar 
• Förvaltningen konstaterar att det inte kan ses som en möjlig 

affär att ha en kraftigt förhöjd hyra (cirka 300 %) och att inga 
kvalitets- eller funktionsinsatser görs omgående. Det är inte 
rimligt. 

• Förvaltningen konstaterar att det som är praxis, det vill säga 
att investeringar görs och att det hanteras med 
kapitaltjänstkostnad och driftkostnad inte är aktuellt om 
regionen inte är beredd att göra en investering som betalas 
med hyra. 

• Förvaltningen konstaterar även att praxis är att 
avskrivningskostnader är beroende på vilken åtgärd som görs, 
bedömd rimligt genomsnitt för avskrivningarna är cirka 20 % 
(+ - 5 %). 
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• Förvaltningen konstaterar att för att kunna gå vidare i 
ambitionen att ha anläggningen öppen en längre tid så bör 
följande ske: 
o Regionen omprövar beslut om investeringsmedel (som 

betalas via hyra). 
o En större momentan underhållsinsats görs där 

anläggningen renoveras upp till en god teknisk funktion 
och i övrigt till en väl fungerande och trevlig anläggning. 

o Avtal skrivs på 20 års tid för nyttjande av anläggningen. 
Detta skulle innebära att hyran finansieras i takt med 
avskrivningen och att hyran då bär kostnaderna under 
anläggnings funktionstid. Observera att detta inte har 
beräknats. Hyra vägt mot olika avskrivningstider bör 
värderas. 

o Att bägge parter eftersträvar badets nyttjande under 2025 
om möjligt. 

• Beslut att badet ska nyttjas under 2025 och/eller att en större 
investering ska göras för flera års nyttjande behöver beslutas 
före 31 januari 2025. Detta för att möjliggöra upphandling, 
projektering och åtgärdernas genomförande. 
 

Teknik- och fritidsförvaltningens rekommendation för att 
föra processen vidare 
Förvaltningen har ingen möjlighet att driva frågan vidare. 
Samtal bör ske på högsta politiska nivå mellan regionen och 
kommunen gällande: 

• Att det är en låsning att regionen inte kan göra en investering 
som finansieras genom hyra. Kan regionen ändra sitt beslut? 

• Frågan om tid som sträcker sig längre än tio år bör klarläggas 
för att satsningarna ska vara ekonomiskt försvarbara. 
Avskrivningstid på 20 år bedöms vara nödvändigt för att det 
överhuvudtaget ska vara rimligt utifrån hyreskostnad. 
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Tjänsteskrivelse – Information om omätt 
belysning och ledningsseparering 

 

Ärendebeskrivning 

Värnamo kommun äger i dagsläget belysningsanläggningar i 55 
olika orter och i kommunen, totalt cirka 10 000 
gatubelysningsarmaturer. Värnamo Energi är elnätsägare i 
Värnamo tätort förutom Bredasten, och Eon är elnätsägare för 
resterande del av kommunen. Kommunen är väghållare direkt 
eller genom vägförening i 15 av orterna, i övriga orter står 
belysningen längs med Trafikverkets eller vägsamfälligheters 
vägar. I dagsläget fakturerar Eon för 1 047 omätta armaturer. 

I flertalet av de mindre orterna i kommunen är belysningen 
inkopplad direkt på Eons eller Trafikverkets elledningar utan 
elmätare. Dessa faktureras i nuläget efter uppskattad 
förbrukning beräknad utifrån installerad effekt och 
schablonberäknat antal timmar. Dessa omätta abonnemang följer 
inte kraven i ellagen och kommer att upphöra 2032. I god tid 
innan dess behöver de anläggningar som kommunen önskar 
behålla vara ombyggda, så att elmätare kan monteras. 

Arbete med denna ombyggnad, så kallad ledningsseparering, 
pågår sedan flera år tillbaka i samarbete med Värnamo Energi 
AB. Budget har funnits genom investeringsprojekt 
Ledningsseparering av el på 700 000 kr per år, numera samma 
belopp men inkluderat i teknik- och fritidsnämndens 
raminvesteringsprojekt Övergripande årliga anslag gator och 
vägar.  

Utöver denna raminvestering finns även en separat 
raminvestering för belysningsinvesteringar, projekt  
Gatubelysning, på 1 miljon kronor per år. Dessa medel behövs 
dock för armaturbyten, stolpbyten, uppgradering styrsystem i 
kransorter, utbyggnader med mera och bör inte tillgodoräknas i 
ledningssepareringsbudgeten.  

Hur långt dessa investeringsmedel kommer räcka går inte att 
besvara i nuläget. Då mycket av gatubelysningsnätet är gammalt 
och har överlåtits från dåvarande Sydkraft saknas det 
dokumentation kring vissa delar. Inventering har genomförts 
över ett antal belysningspunkter i respektive ort samt skicket på 
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dessa, men exakt hur kablarna är dragna och därmed hur mycket 
ombyggnationer som behövs för att få till ledningsseparering 
med mätning är svårare att bedöma. Arbetet med att kartlägga 
detta fortsätter. Vissa områden har förberetts för separering, och 
kräver mindre åtgärder, på andra ställen är inget gjort.  

Teknik och fritidsförvaltningens ambition och plan är i nuläget 
att säkerställa att de belysningsanläggningar som ska finnas kvar 
uppfyller gällande krav. Där belysningspunkter står omotiverat 
tätt, särskilt utanför det kommunala vägnätet eller där endast 
enskild gårdsplan upplyses, är planen att glesa ut eller avveckla 
belysningspunkterna. Dessa förändringar är även erforderliga 
utifrån att de ekonomiska medlen är begränsade dels i 
raminvesteringarna, dels att dessa omotiverade belysningar även 
ger högre driftskostnader, och driften har behov av besparingar.  

Eon har informerat om att det finns andra kommuner som 
genomför större besparingar inom detta område. Ett alternativ 
som några kommuner genomför är att all belysning som inte står 
på kommunala vägar avvecklas. Ett annat alternativ är att 
avveckla den kommunala belysningen i alla orter med mindre 
antal bostäder. Detta skulle dels minska den investering som 
behöver genomföras till 2032, dels sänka framtida 
driftskostnader.   

 

Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att  godkänna informationen samt 

att  ge teknik- och fritidsförvaltningen i uppdrag att genomföra 
utredning för att klarlägga alternativa handlingsvägar och 
kostnader för Värnamo kommun inför budgetberedningen 
för budgetår 2026. 

 

Martin Eriksson Jesper du Rietz 
Avdelningschef gata och park Förvaltningschef 
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Tjänsteskrivelse - Övrig information från 
förvaltningen 

 

Ärendebeskrivning 

Svar på fråga från Kurt Nordin (SD) om vad som händer om 
kommunen blir lagförd för skadan på fornminnet i Västhorja, 
som uppstod vid anläggandet av discgolfbana 
Förvaltningen inväntar återkoppling från Länsstyrelsen om 
uppskattad kostnad för att återställa fornminnet. Eventuella 
rättsliga konsekvenser är inte klarlagt ännu.  
 
Kommunjuristen informerar om möjliga brottsrubriceringar. 
Brottet tjänstefel är ett brott som någon kan dömas för om någon 
genom handling eller underlåtenhet åsidosätter vad som gäller 
för uppgiften. Brottet ska ha begåtts vid myndighetsutövning 
och borde inte vara aktuellt i detta fall. Brottet fornminnesbrott 
gäller om någon olovligen rubbar, tar bort, gräver ut, täcker över 
eller genom bebyggelse, plantering eller på annat sätt ändrar 
eller skadar en fornlämning. Straff för detta är böter eller 
fängelse Om åklagaren anser att ett fornminnesbrott har begåtts 
kan åklagaren även yrka att kommunen åläggs att betala en 
företagsbot. En förutsättning för företagsbot är att kommunen 
inte gjort vad som skäligen kan krävas för att förebygga 
brottsligheten eller att brottet begåtts av en person som haft en 
ledande ställning eller ett särskilt tillsyns-  eller kontrollansvar i 
förhållande till kommunen.  
 
Svar på fråga från Kurt Nordin (SD) om när isen kommer 
vara uppspolad i Talavidshallen i Rydaholm  
I helgen kommer isspolningen förberedas genom att botten 
börjar vätas ned. Nästa vecka börjar isspolningen och isen 
kommer kunna användas från och med vecka 38, vilket är enligt 
planering. Projektet ska slutbesiktigas 31 oktober.  
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Svar på fråga från Stig Claesson (KD) om tidsplanen hos 
samhällsbyggnadsförvaltningen när det gäller 
detaljplanarbetet för nya fotbollsarenan  
Miljökonsekvensbeskrivning planeras att göras under kvartal 3 
och 4 i år. Granskningsprocess för detaljplanen planeras att 
genomföras under sista kvartalet i år och första kvartalet nästa 
år. Antagande av detaljplanen planeras till kvartal 2 och 3 nästa 
år.  
 
Svar på fråga från Kurt Nordin (SD) om hur förvaltningen 
arbetar med kalkning av kommunens sjöar  
Kommunen kalkar sjöar på uppdrag av Länsstyrelsen. Det sker 
till största delen med statliga medel som fördelas av 
Länsstyrelsen till respektive kommun. Kalkningen sker med 
både båt och helikopter. Det är finfördelad kalk i form av små 
korn som sprids.  Kalkningen sker på hösten. Löpande tas 
vattenprover i de olika vattensystemen under året. Generellt har 
kalkningen de senaste decennierna kunnat minskas betydligt 
tack vare att det sura nedfallet har minskat avsevärt tack vare att 
mindre svavelhaltiga oljor används i fordon samt att 
avgasreningen blivit mycket bättre. 
 
Information om kommunens skogsbestånd och arbetet med det   

 

Beslutsförslag 

Teknik- och fritidsförvaltningen föreslår teknik- och 
fritidsnämnden besluta 

att  godkänna informationen. 

 

Maria Grimstål Jesper du Rietz 
Nämndsekreterare Förvaltningschef 
 
 

 

 

 

58


	Kallelse förstasida
	Verkställighet av kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges beslut 2019-2020
	Tjänsteskrivelse - Verkställighet av kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges beslut
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3
	Sida 4
	Sida 5

	Beslut KF 2019-03-28 Generellt undantag från certifieringskrav - Miljöbyggnad
	Sida 1
	Sida 2


	Förslag på taxa för parkeringsavgifter och felparkeringsavgifter
	Tjänsteskrivelse - Förslag på taxa för parkeringsavgifter och felparkeringsavgifter
	Sida 1
	Sida 2

	Taxa för parkeringsavgifter och felparkeringsavgifter
	Sida 1
	Sida 2

	Beslut KF 2010 gällande parkeringsavgifter samt felparkeringsavgifter Värnamo kommun
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3

	Beslut KS 2024-06-18Riktlinje - Parkering docx
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3

	Förslag på parkeringsreglering TFN 20240910
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3
	Sida 4
	Sida 5
	Sida 6
	Sida 7


	Slutredovisning av projekt Nytt boknings- och bidragssystem, projektnummer 220036
	Tjänsteskrivelse - Slutredovisning av projekt Nytt bokningssystem, projektnummer 220036 
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3
	Sida 4
	Sida 5

	Utredning nytt boknings och bidragssystem
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3
	Sida 4

	Projektblad TU 214 Nytt boknings_bidragssystem

	Medborgarinitiativ - Volleybollplan vid Hjortsjö badplats
	Tjänsteskrivelse - Medborgarinitiativ Beachvolleybollplan på Hjortsjö badplats
	Medborgarinitiativ- Volleybollplan vid Hjortsjö badplats pdf
	Sida 1
	Sida 2


	Granskning av föreningar som har erhållit föreningsbidrag under 2024
	Tjänsteskrivelse - Granskning av föreningar som har erhållit föreningsbidrag under 2024
	Sida 1
	Sida 2

	Barn- och ungdomsföreningar som har erhållit föreningsbidrag 2024
	Sida 1
	Sida 2

	FPS-föreningar som har erhållit föreningsbidrag 2024

	Värnamo frisksportklubb ansökan om extra bidrag
	Tjänsteskrivelse Värnamo Frisksportklubb ansökan om extra bidrag
	Bilaga skrivelse bastu lerdala
	Bilaga offert
	Bilaga ansökan om extra bidrag Värnamo Frisksportklubb

	Namnförslag för idrottshallen vid Västhorjaskolan
	Tjänsteskrivelse - Namnförslag för idrottshallen vid Västhorjaskolan
	Sida 1
	Sida 2


	Information om  Värnamobadet
	Tjänsteskrivelse - Information om Värnamobadet
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3
	Sida 4
	Sida 5


	Information om omätt belysning och ledningsseparering
	Tjänsteskrivelse – Information om omätt belysning och ledningsseparering
	Sida 1
	Sida 2


	Övrig information från förvaltningen
	Tjänsteskrivelse - Övrig information från förvaltningen
	Sida 1
	Sida 2



